
s panem starostou

Zpravodaj města Bzenec   I   15. červen 2014

Na slovíčko...

Jak jste spoko-
jen s probíhají-
cími pracemi ?

Dokončují se vý-
běrová řízení na 
akce, které jsou 
plánovány na 

rok 2014. Jde o běžecký ovál na zá-
kladní škole, opravu kapličky v Ol-
šovci  a výměnu oken na kulturním 
domě. 
Je připravena projektová doku-
mentace na opravu ulice Tyršova 
a dokončení chodníku v  ulici Pod 
Vinohrady. Hlavní práce započnou 
ve II. a III. kvartálu letošního roku.
Jsou rozjednány projekty revita-
lizace parku na Horním náměstí  
a celková oprava mateřské školy  
I. v ulici Olšovská.
Připravuje se i projektová doku-
mentace na výměnu topného sys-
tému na městském úřadě.
V minulých dnech byla dokončena 
úprava repre sklepa v  zámeckém 
parku.
Děkuji za rozhovor

„Pankrác, Servác a Bonifác 
často květy klidí pro královnu 
Žofii“. 
Jedna z pranostik vážící se ke květnovému 
svátku „tří zmrzlých“ světců a jedné „ledo-
vé“ světice. 
Období mezi 10. až 14. květnem bývá 
označováno jako období zmrzlíků, stude-
ných svatých, ledováků, ledových mužů  
a podobně.
Bývá to výrazně studené období, avšak 
charakter doprovodného ochlazení není 
vždy stejný. Někdy se teplota dostane  
i pod bod mrazu, ale častěji nastává pouze 
citelné ochlazení a především se vyskytují 
vydatné studené dešťové srážky. Ty jsou 
charakteristické i pro další významnou pra-
nostickou dominantu, kterou představuje 
svatá Žofie.
Nejvíce se škodného mrazu obávali vinaři 
a sadaři.
Všeobecně se však usuzovalo, že „Je-li kvě-
ten prostuzený, bude roček vydařený“.

Kdo byli – a žili vůbec – oni představitelé 
obávaných studených období?

Pankrác (12. května)
Ledový světec svatý Pankrác se narodil 
okolo roku 290 ve Frýgii (Malá Asie). Tra-
duje se, že pocházel z  vážené křesťanské 
rodiny. Matka však zemřela hned po jeho 

narození a otec o rok později. Tak o něj pe-
čoval strýc, který s ním později přesídlil do 
Říma. To bylo v době, kdy císař Dioklecián 
velmi tvrdě pronásledoval křesťany a ve-
řejné přiznání ke křesťanství bylo trestáno 
smrtí. Mladý Pankrác se však nezalekl a své 
vyznání neskrýval, což mělo za následek, 
že byl zajat a uvězněn. Bylo mu nabídnuto, 
že když se své víry vzdá, zachrání si život. 
Ale Pankrác se nedal přesvědčit a tak byl  
12. května roku 304 sťat. Jeho tělo uscho-
vala statečná žena v  římských katakom-
bách. V  roce 500 papež Symach postavil 
nad Pankrácovým hrobem kostel. Později 
zde byla vystavěna bazilika sv. Pankráce, 
jež zde stojí dodnes. 
Pankrácův kult se rozšířil po celé Evropě, 
především pak v  Německu. Dnešní Pan-
krác je ve Francii patronem dětí a prvně 
přijímajících. Ochraňuje mladé rostliny  
a květy, jeho přímluva pomáhá při boles-
tech hlavy a při křečích – a také proti křivé 
přísaze.

Servác (13. května)
Druhý ledový světec svatý Servác pochá-
zel z  Arménie (datum narození spadá  
do 4. století). Pravděpodobně roku 340 se 
stává biskupem v Tongernu (Belgie). Patřil 
k nejtvrdším odpůrců
arianismu. Zemřel 13. května roku 384 
v Maastrichtu (Holandsko) na zimnici.
Je patronem Maastrichtu, Guslaru, Lim-

burgu. To svědčí o velké úctě, které se 
tento patron těší. Navíc jej berou za své-
ho ochránce i zámečníci a stolaři, lidé se 
k  němu modlí, když je sužuje revmatis-
mus, bolesti nohou a horečka. Také je vzý-
ván, aby ochránil před škodami od mrazu, 
který přichází nikým nezván ani nevolán.
V  Maastrichtu se na světcovu počest 
v současné době každých 7 let koná vel-
ká posvátná pouť. Při procesí nesou věřící 
ulicemi Servácovu hlavu a další ostatky.

Bonifác (14. května)
Třetí ledový světec svatý Bonifác se po-
dle legendy narodil v  Římě ve 3. století. 
Bohatá Římanka – křesťanka – jej posla-
la do Tarsu v  Malé Asii (Dnešní Turecko), 
aby tam se svými druhy vyhledal ostat-
ky mučedníků. Bonifác se do té doby  
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o křesťanskou víru nezajímal a tak bral cestu spíše jako povyražení. 
V Tarsu byl svědkem toho, jak jsou zde křesťané krutě a bez soucitu 
v celých zástupech veřejně pro víru zabíjeni. Pod vlivem hrůzných 
zážitků se veřejně přihlásil k víře Ježíšově. Byl uvězněn a po  krutém 
mučení jej biřicové vhodili do vařící smůly. Legenda říká, že jeho 
zděšení přátelé přinesli nakonec do Říma ostatky jenom jednoho 
mučedníka – Bonifáce. Tam jej pohřbili na via Latina. To vše se mělo 
stát kolem roku 306.

Žofie (15. května)
Den ledové světice svaté Žofie Římské. Ta se narodila ve 3. století 

Čarodějnický slet 
30. dubna 2014
Na čarodějnickém sletu jsme kouzlili, vařili lektvar z myších ocásků 
a slunečních paprsků (všichni učni ochutnali), oslavili 350. naroze-
niny jedné z čarodějek (přáli jsme jí ještě hodně nalétaných nocí), 
zazpívali si u čarodějnického ohně, zalétli se podívat i do místní 
cukrárny. Celé dopoledne nám zpříjemnil hrou na harmoniku a ky-
taru čaroděj Petr Rákoš, který k nám zavítal z nedalekého hradu. 
Pět ježibab s  jedním okem letí, letí nad potokem, letí jako hejno 
ptáků, pět ježibab na smetáku… si budeme ještě hodně dlouho  
pobroukávat.

 Bc. Ivona Tomaštíková
 ved. učitelka MŠ III

BZENECKÉ DRMOLICE   
A CM OHNICA V LUHAČOVICÍCH
S  nadšením jsme přijaly pozvání na vystoupení do lázeňského 
města Luhačovice, kde jsme mohly společně s cimbálovou muzi-
kou Ohnica předvést naše krásné kroje, prezentovat bzeneckou 
písničku a rozdávat tak radost návštěvníkům, hostů, pacientům  
a rekreantům.
Vystoupení probíhalo v hale Vincentka, která byla do posledního 
místa zaplněna.

Více informací na www.drmolicebzenec.estranky.cz

v Římě. Stala se křesťankou a za vlády císaře Diokleciána, kdy vrcho-
lilo pronásledování křesťanů, byla pro svou víru (asi roku 305) sťata. 
V roce 846 byly na příkaz papeže Sergiuse II. přeneseny její ostat-
ky do kostela svatého Martina di Monti v Římě a zde uloženy pod 
hlavní oltář.
Žofie Římská je zobrazována s mečem a neckami – snad symbolika 
její smrti stětím, ale většinou ji můžeme spatřit s knihou a palmou. 
K Žofii se lidé modlili, aby se přimluvila a ochránila plodiny před 
pozdními mrazy a také aby podpořila růst osevu na palích.
Proto se doporučuje květiny umístit ven, třeba na balkon, až po  
15. květnu.
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Usnesení z rad a zastupitelstev

„Decentralizace ústředního vytápění budov MěÚ ve Bzenci, část 
elektro“ ve výši 8.500 Kč bez DPH.

- Cenovou nabídku spol. UH IPON s r. o. Kunovice (Pod Valy 314) na 
zpracování PD na akci  „Zateplení BD č. p. 808 na náměstí Svobo-
dy, Bzenec“ ve výši 71.390 Kč vč. DPH.

- Poskytnutí věcného daru pro 1. narozeného občánka města Bze-
nec v r. 2014 ve výši 1.000 Kč. Vyřazení vozidla Pick-up se SPZ HOE 
84-69, r. v. 1993, který je v majetku města a je v užívání SMB, p. o. 
Důvodem je špatný technický stav vozidla.  

- Bezplatnou výpůjčku areálu zámeckého parku pro MO ČSSD Bze-
nec a Občanské sdružení Bzenecký zámek dne 25. 5. 2014 za úče-
lem konání akce „den pro děti“.  

- Pronájem plochy - veřejného prostranství na náměstí Svobody 
pro MO ČSSD Bzenec a Občanské sdružení Bzenecký zámek dne 
5. 10. 2014 za účelem konání akce „přehlídka veteránů“. Nájemné 
je stanoveno ve výši 500 Kč.

• Diskuze:
Mgr. J. Adamec: 
- Informoval o přípravě družební návštěvy do Mürs-Erigné, která se 

uskuteční ve dnech 11. – 15. 06. 2014.
- Přednesl dotaz ing. J. Bártka (za finanční výbor), zda město nezva-

žuje mít svého auditora.

Usnesení z 66. schůze Rady města Bzence ko-
nané dne 12.03.2014 
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- 1. zasedání přípravného výboru BKV 2014

Informace tajemníka o: 
- sdělení ve věci žádosti spolku Bzenecký zámek o informace  

o hospodaření na kapitole zemědělství, lesní hospodářství a ry-
bářství za posledních 10 let.

• Schvaluje:    
- Rozpočtové opatření č. 3/2014.
- Plán kontrol příspěvkových organizací na rok 2014, jejichž zřizo-

vatelem je Město Bzenec a plán kontrol u žadatelů a příjemců ve-
řejných finančních prostředků na rok 2014.

- Vypracování statického posudku objektu hlavní budovy zámku 
ve Bzenci na základě posouzení technického stavu s  výskytem 
poruch (praskliny v klenbách). 

- Výpůjčku nebytových prostor DK Bzenec pro SRPŠ při ZŠ  
a MŠ Bzenec dne 13. 4. 2014 za účelem uspořádání Velikonoční  
výstavy.    

- Uzavření dohody o provedení práce s p. L. Skřivánkem a p. J. Křiž-
kou na zabezpečení organizace stánkového prodeje při akcích 
města – Bzenecká pouť 2014 a BKV 2014, a to za stejných podmí-
nek, jako v loňském roce.

- Pořízení softwaru na úpravu fotografií (bude sloužit v rámci pro-
pagace, stálé expozice, apod.).

• Ukládá: 
Starostovi: 
- Požádat JMK o vyjádření ke vyznačení přechodu pro chodce na 

ul. Těmická – v souvislosti se žádostí obyvatelů domu č. p. 1179 
v ul. Pod vinohrady.

Místostarostovi Ing. Novoměstskému:  

Usnesení z 64. schůze Rady města Bzence ko-
nané dne 29.01.2014 
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- jednání s ředitelem firmy AVX ve věci obchvatu
- Informaci KÚ JMK, odboru ekonomického o schválení rozpočtu 

JMK na rok 2014.
- Plánu kulturních akcí města Bzenec na rok 2014.

• Schvaluje:   
- Rozpočtové opatření č.1/2014.
- Vypracování projektových dokumentací Ing. Peterem Štefančí-

kem, Projektování dopravních staveb (Hodonín, Na Výhoně 3223) 
– na tři stavební akce: 

 - místní komunikace + chodníky ul.Tyršova (cena 69.500 Kč), 
 - chodník ul.Pod vinohrady /druhá strana/ (cena 11.500 Kč), 
 - chodník do ul.Sportovní /od Balašovy pálenice/ (cena 8.500 Kč). 
- Zpracování projektu „Obnova zámeckého parku v Bzenci II.etapa“ 

firmou Zahradní architektura Želešice, spol. s r.o. (Brno, Špilberk 
217/2) v ceně 23.500 Kč bez DPH. Jedná se o sadové úpravy dolní 
části zámeckého parku.

- Provedení stavby „Bzenec – oprava komunikace k  MŠ I.“ firmou 
STRABAG a.s. (Zlín, Příluky 386), cena 256.519,66 Kč bez DPH.

- Aktualizaci programu RTS Stavitel+ 2014 upgrade v  ceně cca 
5.700 Kč včetně DPH.

- Poskytnutí finančního příspěvku ve výši 1.000 Kč pro Město Uher-
ský Ostroh na výrobu pamětní desky členů paraskupiny CARBON.

- Změnu pracovní doby Pečovatelské služby Bzenec – dle předlo-
ženého návrhu.

- Přijetí JUDr. I. Plichtové (Hodonín 10) do pracovního poměru na 
dobu určitou (od poloviny února do konce září), a to jako právní-
ka města.

Usnesení z 65. schůze Rady města Bzence ko-
nané dne 17.02.2014 
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- sdělení JMK Brno o dotačním řízení Min. práce a soc. věcí ČR na 

podporu sociálních služeb pro r. 2014

Informace místostarosty o:  
- vyhlášení typů požární techniky a maximální výše účelové dotace 

obcím pro r. 2015 (Ministerstvo vnitra, gen. řed. HZS ČR)

• Schvaluje:    
- Převedení výsledku hospodaření za r. 2013  ZŠ a MŠ Bzenec ve 

výši 1.361,89 Kč do rezervního fondu.  
- Převedení výsledku hospodaření (zisku) za r. 2013 SMB, p. o.  ve 

výši 162.267,54 Kč z hlavní činnosti a 37.686,00 Kč z hospodářské 
činnosti do rezervního fondu.   

- Smlouvu s  ROP Jihovýchod Brno o poskytnutí dotace ve výši 
2 461 947,20 Kč pro projekt „Rekonstrukce běžeckého oválu ZŠ  
a MŠ Bzenec“.

- Komisi pro otevírání obálek a hodnotící při výběrovém řízení akce 
„Rekonstrukce běžeckého oválu ZŠ a MŠ Bzenec“ ve složení: Mgr. 
J. Adamec, ing. Kopecký (Brno) a ing. J. Bártek.

- Cenovou nabídku spol. ELPRO s r.o. Bzenec (Nádražní 841) na akci 
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Usnesení z rad a zastupitelstev

- Objednat vypracování statického posudku hlavní zámecké budo-
vy s návrhem řešení.

Usnesení z 67. schůze Rady města Bzence ko-
nané dne 02.04.2014 
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- oznámení SZIF, Regionální odbor v  Brně (Kotlářská 53, Brno)  

o schválení platby dotace na projekt „Rekonstrukce fotbalových 
šaten“, ve výši 264.538 Kč.

- zápisu z prohlídky objektu zámku ve Bzenci, kterou provedl Ing. 
M. Kopecký za účelem zjišťování technického stavu objektu 
v souvislosti s výskytem poruch

Informace tajemníka o: 
- blížícím se 1000 letém výročí města Bzence, které bude v  roce 

2015 – doporučil, aby se vyčlenily finanční prostředky a rozhodlo 
se, jak budou vypadat kulturní programy, které by měly probíhat 
v průběhu celého roku

- postupu příprav akce „Dnu otevřených sklepů“, pořadatelé bze-
nečtí vinaři společně s městem Bzenec

- Odborný posudek Výzkumného ústavu lesního hospodářství  
a myslivosti, v.v.i. (Strnady 136, Jíloviště) k  řešení problému po-
škození výsadeb a kultur ponravami chroustů.

• Schvaluje:
- Smlouvu o zřízení služebnosti cyklostezky mezi BENZINOU, s.r.o. 

(Na Pankráci 127, Praha 4) a Městem Bzenec, jako investorem 
stavby „Bzenec – propojení cyklostezky u čerpací stanice BENZI-
NA, s.r.o.“, kterou je dotčen pozemek parc.č.1843/4 v k.ú.Bzenec. 
Dohodnutá částka za zřízení služebnosti cyklostezky činí 5.000 Kč 
bez DPH.

- Dohodu o provádění opatření ke zlepšování přírodního prostředí 
a o poskytnutí příspěvku na tato opatření mezi Jihomoravským 
krajem (Žerotínovo náměstí 3/5, Brno) a Městem Bzenec. Před-
mětem dohody je přírodní památka Vojenské cvičiště Bzenec 
v k.ú.Bzenec, jedná se o pozemky parc.č.5369/1, 5369/2, 5369/3, 
5369/4 v k.ú.Bzenec.

- Dodatek č. 1 provozního řádu Sběrného dvora odpadů, ulice Tyr-
šova, Bzenec.

- Vypracování projektové dokumentace firmou UH IPON, s.r.o. (Pod 
Valy 314, Kunovice) na rekonstrukci kotelny ZŠ Bzenec v  ceně 
91.000 Kč bez DPH. Konkurenční nabídka byla předložena firmou 
BAZÉNY a WELLNESS s.r.o. (Nad Šutkou 41E, Praha 8) za cenu 
235.000 Kč bez DPH.

- Cenovou nabídku  firmy DEA Energetická agentura, s.r.o. (Benešo-
va 425, Modřice) na podání žádosti o dotaci u OPŽP na zateplení 
MŠ, Olšovská 1299, včetně provedení kontroly stávající projekto-
vé dokumentace včetně rozpočtu a energetického auditu a ově-
ření jejich souladu nezbytného pro podání žádosti Bzenec v ceně 
42.350 Kč vč.DPH.

- Provedení opravy tribuny u atletického oválu ZŠ Bzenec firmou 
Stavby Juras s.r.o. (Bzenec 549) za cenu 149.888,02 Kč vč. DPH. 
Konkurenční nabídka byla vypracována firmou FAINSTAV, s.r.o. 
(J.E.Purkyně 365 Uherské Hradiště) v ceně 184.970,- Kč vč.DPH.

- Restaurování soch sv.Cyrila Metoděje, Olšovské dědictví, které 
provede Mgr.Miroslav Minks Ak.soch. (Velká nad Veličkou 223)  
za cenu 96.700 Kč.

- Objednání dokumentace řešící sanaci statických závad na bze-
neckém zámku (kategorie závad 4 a 5) firmou PROXIMA PROJEKT, 

s.r.o. (Gajdošova 4392/7, Brno).
- Výpůjčku velkého i malého sálu DK Bzenec v  průběhu letních 

prázdnin za účelem pořádání tzv.příměstských táborů, které 
bude pořádat Miniklubík Bzenec. 

- Zakoupení 8ks betonových obdélníkových truhlíků a 3ks betono-
vých odpadkových košů od firmy Jafa beton styl (Pohnánec 35, 
Mladá Vožice) v celkové ceně 32.346 Kč včetně DPH.  Vše bude 
instalováno na náměstí Svobody.

- Zveřejnění loga města Bzenec na stránkách Střední školy gas-
tronomie, hotelnictví a lesnictví Bzenec (náměstí Svobody 318,  
Bzenec).

- Uspořádání výstavy s  židovskou tématikou v  rámci Bzenecké 
pouti 2014 – pí. Tvrdoňovou, město poskytne finanční příspěvek.

Usnesení z 68. schůze Rady města Bzence ko-
nané dne 23.04.2014 
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- provedení kontroly KÚ JMK, odboru ŽP na provoz Sběrného dvo-

ra v ul.Tyršova
- krajském setkání SMO ČR
- proběhlém jednání mezi Svorností Těmice, a.s., CHATEAU BZENEC 

spol. s r.o. a Městem Bzenec ve věci řešení komunikace Bzenec – 
Háj – Domanín

- setkání s obyvateli ulice Tyršova ve věci rekonstrukce této ulice

Informace místostarosty o:  
- akceptování žádosti o podporu ze SFŽP ČR v rámci Operačního 

programu ŽP – projekt: Bzenec, Revitalizace parku na Horním  
náměstí

- Informace firmy EKOR, s.r.o. (Havlíčkova 181, Kyjov) o poklesu 
množství směsného komunálního odpadu po zavedení odděle-
ného svozu biologicky rozložitelného KO – město Bzenec: rozdíl 
průměru množství SKO z let 2011 a 2012 oproti množství SKO za 
duben 2013 až březen 2014 je 42%.

• Schvaluje:
- Uzavření Smlouvy a Dodatku č.1 o zajištění zpětného odběru 

a využití odpadů z  obalů s firmou EKO-KOM, a.s. (Na Pankráci 
1685/17, Praha 4), a to na dobu neurčitou.

- Účetní závěrky za rok 2013 příspěvkových organizací Služby měs-
ta Bzence a Základní škola a mateřská škola Bzenec.

- Podání žádosti o dotaci do dotačního programu OPŽP pro p.o. 
Služby města Bzence na zametací a kropící vozy, univerzální  
nosiče.

- Podání žádosti o dotaci ze Státního fondu životního prostředí na 
akci „Zateplení objektu MŠ ve Bzenci“.

- Podání žádosti o dotaci na akci Pořízení požární techniky pro JPO 
III Bzenec – CAS 20, 4 x 4.2 (pro rok 2015).

- Zpracování projektové dokumentace firmou Ateliér zahradní  
a krajinné architektury Uherské Hradiště (Zástřizly 41, Koryčany) 
na akci „Revitalizace Horního náměstí a parku u kostela v Bzenci“ 
v ceně 22.000 Kč bez DPH. V rámci projektu budou řešeny terénní 
úpravy (vegetační) a opěrné zídky (park).

- Jmenování náhradníků komisí pro otevírání obálek a hodnotící 
při výběrovém řízení akce „Rekonstrukce běžeckého oválu ZŠ  
a MŠ Bzenec“ takto: za Mgr. Jiřího Adamce – Mgr. Miloslav Janík, 
za Ing. Josefa Bártka – Ing .Ivan Černý, za Ing. Stanislava Kopec-
kého (Brno) – Ing. Marek Novoměstský, tajemníkem komise bude  
p. Josef Brhel.
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Usnesení z rad a zastupitelstev

- Výpůjčku Bzeneckého zámku pro pí. Taťánu Gazárkovou ve dnech 
15.–17.8.2014 za účelem konání výstavy „Bzenecký salon 2014“. 
Jedná se o výstavu amatérských umělců, která se koná každý rok 
v termínu Bzenecké pouti. Týká se jen I. a II. nadzemního podlaží.

• Ukládá:
Starostovi: 
- Zaslat děkovný dopis JSDH Bzenec za činnost v uplynulém roce.
- Zaslat děkovný dopis Obvodnímu oddělení Policie ČR ve Strážnici 

za spolupráci.

Usnesení z 21. zasedání Zastupitelstva města 
Bzence konaného dne 17.02. 2014
Zastupitelstvo města:

• Schvaluje:
- Rozpočtová opatření města Bzenec č. 10/2013 a 1/2014 realizo-

vané a schválené radou města. 

Velikonoční tvoření 2014 – MŠ I

V předvelikonočním čase připravily paní učitelky tvořivou dílničku 
pro děti a jejich rodiče. A tak se 11.dubna odpoledne sešli rodiče, 
děti a paní učitelky, aby  vyráběli drobné velikonoční dekorace a 
strávili spolu příjemné chvíle při společné práci. Můžete se podívat, 
jak se nám to podařilo.

Markéta Čechová

- Rozpočtové opatření města Bzenec č. 2/2014. 
- Rozdělení sponzorských příspěvků na rok 2014 – dle návrhu rady 

města.
- Dodatek č. 6 Jednacího řádu zastupitelstva. Ten řeší problematiku 

s archivací záznamů z jednání zastupitelstev.
- Výsledek nabídkového řízení na prodej bytu č.2 v č.p.1102 v ul. 

Nádražní. S bytem bude současně prodáván i ideální podíl na spo-
luvlastnictví (1/4) pozemku parc. č. 1196/1 a podíl na spoluvlast-
nictví ideálního podílu na sítích a pozemku parc. č. 1196/3 vše 
v k. ú. Bzenec. Nabídku 600 001 Kč podali manželé Skřivánkovi. 

• Neschvaluje:
- Podání nabídky na koupi areálu školy v  ul. Těmická ve Bzenci. 

(Další kolo nabídkového řízení vypsané  JMK - kauce 400 tis. Kč, 
min. cena nabídky 12.118 000 Kč).
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Naše škola – Střední škola gastronomie, hotelnictví a lesnictví Bze-
nec, konkrétně její pracoviště v  Bzenci – Přívoze, je zapojena do 
projektu Aktive Citizens (aktivní občané) – komunitní vzdělávání 
pro střední školy, který je organizovaný společností British Council 
a organizací Člověk v tísni.
Tento projekt se skládá ze dvou samostatných částí. První část s ná-
zvem „Společně pracujme i bavme se, studenti a senioři“, se zamě-
řením na spolupráci s Domy s pečovatelskou službou Bzenci, jsme 
úspěšně absolvovali. 
Náplní druhé části, která právě probíhá, je spolupráce se ZŠ Bze-
nec. Obsahuje přednášky našich žáků, budoucích rybářů, v rybář-
ském kroužku, exkurze v chráněném území v okolí naší školy pod 
vedením odborného učitele a za asistence našich žáků umělecko-
řemeslného oboru. Součástí projektu je i přednáška pro veřejnost 
o přírodních zajímavostech okolí Bzence a závěrečné setkání účast-
níků projektu. Našim cílem je vzájemné poznání a sblížení obou 
škol a také zvýšení odborné informovanosti bzenecké veřejnosti. 

Mgr. Vlastislav Moudrý,  vedoucí projektu

2  ŠKOLY  =  1  TÝM Teplice

Přednáška žáků 3. ročníku oboru Rybář v rybářském kroužku na ZŠ 
Bzenec na téma „Dravé ryby“.

Účast na soutěžích je každoroční milou „povinností“, které se naše 
komorní soubory vždy rády zhostí. Letošní soutěžní ročník jsme ale 
vycestovali dál než jen za hranice našeho okresu. Vydali jsme se 
na dlouhou cestu na sever Čech, do malebného městečka Teplice 
v Čechách, kde se ve dnech 25. – 27. dubna konal již pátý ročník 
soutěže zobcové flétny – Flautoher.

Po dlouhém váhání a zvažování jsme usoudili, že náročné šes-
tihodinové cesty vlakem a následného vyčerpávajícího hudeb-
ního maratonu by se měli účastnit jen ti starší z našich řad. V ko-
nečné sestavě tedy jely: Barbora Hrabčíková (sólová hra), Ivana 
Kostílková (sólová a komorní hra), Sára Antošová (komorní hra)  
a Markéta Čechová (komorní hra), všechny pod vedením paní uči-
telky Marty Gráfové. Účast zaštiťoval ředitel naší hudební školy  
pan Lubomír Ligas.

Podle našeho očekávání byla cesta náročná. Naštěstí ale nejsme 
v cestování žádné začátečnice a věděly jsme, jak dokáže dobrá kni-
ha, učení či karty ukrátit dlouhé chvíle. Proto jsme po příjezdu byly 
dostatečně svěží na to, abychom zvládly přesun na ubytovnu se 
všemi zavazadly a nemalým množstvím hudebních nástrojů. Tím 
ale naše povinnosti nekončily. Po krátkém odpočinku nás nečekalo 
nic jiného, než prohlídka soutěžních prostor – tedy Teplické kon-
zervatoře – a krátká zkouška sólových skladeb s cembalem. Měly 
jsme také příležitost zaslechnout nižší ročníky soutěžících.

Do sobotního slunného rána jsme se probouzely s  úsměvem,  
a ačkoli se nás pomalu zmocňovala lehká nervozita, neztrácely 
jsme optimistickou náladu. Čím víc se blížila hodina našeho výstu-
pu, tím více jsme doufaly, že hodiny usilovného cvičení se nako-
nec projeví a my odehrajeme se ctí. Ovšem výsledné vystoupení 
nepřekvapilo jen diváky, ale i nás samotné. S  pracujícími nervy 
jsme odehrály s rychlostí a přesností, v jakou jsme ani nedoufaly. 
Ve velké konkurenci těch nejlepších souborů České republiky jsme 
si vybojovaly druhé místo. Tím ale naše soutěžení neskončilo. Ivana 
Kostílková ve své soutěžní kategorii získala první místo. Následně 
v neděli získala Barbora Hrabčíková nejen třetí místo, ale i cenu za 
sympatie publika.

V sobotu nám ještě zbyl čas na prohlídku města, než jsme plny do-
jmů, zážitků a nových zkušeností ulehly do postelí, připraveny na 
loučení s Teplicemi a následující cestu domů. Ta byla sice dlouhá, 
ale jak se říká, „všude dobře, doma nejlépe“. S  výkony jsme více 
než spokojeny a doufáme, že se soutěže budeme moci zúčastnit 
i v příštích ročnících.

Markéta Čechová
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 Tento předmět bývá často u žáků nepopulární. V současné době 
existuje mnoho pomůcek, které pomáhají výuku zpestřit. Na naší 
škole se učitelé již od přípravného ročníku snaží děti učit hravou 
a veselou formou, což dělá výuku lidštější, pružnější a zajímavější. 
Děti zaujalo především používání interaktivní tabule, ale neméně 
oblíbené jsou také Orffovy  nástroje jako např. ozvučná dřívka, tri-
angl, činely či rolničky.
Žáci v hodinách používají pracovní sešity, které jim poskytuje škola. 
 
 Hudební nauka je jako přiřazený předmět povinná pro žáky ná-
strojové hry v 1. až 5. ročníku. A právě díky tomuto předmětu děti 
získávají hudebně teoretické základy potřebné pro studium hlavní-
ho předmětu – hry na nástroj. Znamená velkou pomoc pro učitele, 
neboť bez těchto znalostí se hráč neobejde. Ve výuce získávají žáci 
teoretické znalosti stupnic, intervalů a akordů, ale také se sezna-
mují s hudebními pojmy v podobě různých písniček, říkadel, nebo 
úkolů, které doplňují ve svých pracovních sešitech.

 Nedílnou součástí hodin hudební nauky na naší škole jsou také 
rytmická, intonační a sluchová cvičení, kdy pomocí lidových, ale 
také populárních písní u dětí rozvíjíme jejich rytmické a intonační 
schopnosti. Tato část hodiny je u dětí velmi oblíbená. Samozřej-
mostí je i   stručný přehled dějin hudby, skladatelů, hudebních ná-
strojů a poslechové hodiny.  

 Všechny tyto činnosti spolu souvisí, vzájemně se doplňují  
a ovlivňují.

 Naším cílem je, aby hudební nauka už nebyla pro žáky strašá-
kem, ale pomocníkem při jejich muzicírování. 
A poznávání nových kamarádů nás všechny také jistě potěší.

ZUŠ Lubomíra Ligase s.r.o. Bzenec
 p.uč. Zdena Obrtlíková
p.uč. Ladislava Sečková

Dne 14. května 2014 jsme se sešli v naší mateřské škole, abychom 
společně s maminkami oslavili jejich svátek. Děti měly pro mamin-
ky připravený krátký program z básniček a písniček. Při kytaře jsme 
zazpívali a zatančili písničky s jarní tematikou, maminky si vyrobily 
věneček s kytičkami a sladkou tečkou byla naše výborná kakaová 
buchta. 

Bc. Ivona Tomaštíková, ved. uč. MŠ III

Učím na ZUŠ v Bzenci, konkrétně na naší pobočce ve Tvarožné Lho-
tě. Před pár měsíci
jsem žákům 5. ročníku zadala referát na téma- Čím bych chtěl být? 
– Výsledky referátů jsem byla velmi mile překvapena a tak jsem se 
rozhodla, že se s mojí radostí podělím.
Dávám Vám k přečtení jeden z nejlepších referátů, jehož autorem 
je žák 5.ročníku ve hře na klavír, Vojta Tomeček: 
  
 Co se mě týče, moje rozhodnutí kým bych chtěl být, bylo velmi jed-
noduché. Vybral jsem si úžasného italského houslistu a skladatele 
italského baroka Antonia Vivaldiho. A proč zrovna on? Psal skladby, 
které i když vůbec nejsou jednoduché, nádherně se poslouchají a 
jsou srozumitelné. Pro mě je to snad ta nejhezčí hudba, jakou jsem 
kdy poslouchal.
    Jeho nejznámějším dílem je soubor čtyř houslových koncertů 
s názvem Čtvero ročních dob, které skladatel věnoval hraběti Vác-
lavu Morzinovi.
    A co se mi na něm líbí nejvíc? Líbí se mi, jak úžasně hrál, jaké 
nádherné skladby skládal a také jak poctivou prací došel ke slávě. 
Udivilo mě, že ze syna holiče vyrostl světoznámý skladatel. Ale je i 
něco, co mu vůbec nezávidím. Je to doba, ve které žil a hlavně ta 
děsná móda! Upnuté šaty, které škrtí, tak to bych opravdu nechtěl..
     A jaké skladby bych někdy chtěl složit já?
Tak například: 
Opera pro štěně-jedno mám..
Óda na rodinu-protože je mám rád
Skladba Budoucnost
I když vím, že to je velmi těžké, budu se moc snažit, abych se na 
klavír naučil hrát co nejlépe a abych měl hudbu rád i v dospělosti 
tak, jako ji mám rád nyní.

 A já jen dodám, že jsem velmi ráda, že máme takové žáky, kteří 
vědí co chtějí a nejdou slepě s davem.
Učitelka ZUŠ.

Hudební nauka
základní kámen hudebníka

Svátek matek v MŠ III

Kým bych chtěl být?



V únoru k nám zavítali studující lékařské fakulty Univerzity Karlovy a Masarykovy univerzity Nikol Gabrielová, Renáta Bravencová, Lucie 
Dudová, Adriana Slaníková a Emerson Leonardo Cuanza Monteiro s programem Nemocnice pro medvídky, jehož cílem bylo odstraňovat  
u dětí strach z nemocničního prostředí, strach z bílých plášťů. Děti se staraly o své nemocné plyšáčky, ošetřovaly je a hrou se seznamovaly 
s různými typy vyšetření, s prací lékařů a jejich péčí o nemocné.

Každoročně přichází karnevalové veselí i do naší mateřské školy. Děti si vyráběly masky, karnevalové dekorace, paní učitelky pro ně připra-
vily zábavné aktivity a karnevalové soutěže. Ráno se děti nastrojily do svých kostýmů a veselá karnevalová zábava mohla začít.

Nemocnice pro medvídky – MŠ I

Čas karnevalu – Mateřská škola I. Olšovská ul.

8
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 Naše ZŠ a MŠ Bzenec se zúčastnila turnaje ve vybíjené. V druž-
stvech byli holky i kluci ze 4. a 5. tříd. Chodili jsme na tréninky a hrá-
li vybíjenou. Ve středu 9.4.2014 se v naší škole hrál okrskový turnaj. 
Přijeli žáci z jiných škol, např. z Veselí nad Moravou a Vracova. Celá 
škola nám fandila a obě naše družstva, kluků  i holek, se umístila na 1. 
místě. A tak jsme postoupili  do dalšího okresního kola v Hodoníně. 
 Druhý turnaj se odehrál 24.4.2014 v Hodoníně. Byli tam hodně 
silní soupeři. Hráli jsme proti ZŠ  Hodonín - Očovská, ZŠ Hroznová 
Lhota, Čejkovicím atd. Hroznová Lhota byla asi nejtěžší soupeř, ale 
i tak jsme vyhráli. Naše družstvo kluků bylo opět na prvním místě a 
postoupilo do krajského kola v Brně. Děvčata se umístila na 3.místě. 
 Už se moc těšíme do Brna na další turnaj a rádi bychom ho zase 
vyhráli. Budeme se snažit !                                                                          
Petr Beschorner, žák 5.B třídy

Princezna Pampeliška
Foto: Marie Tejklová

„Kolik květů na kaštanu, tolik vína bude v sudu!“
Tož, Bzenčané, ať se vám letošní úroda vydaří!

Text a foto : Marie Tejklová

Prošetřila jsem případ údajné otravy psa na Bzenecku. Kontaktova-
la jsem majitelku fenky, která náhle zemřela po pobytu ve vinohra-
dech a sadech nad Bzencem. Paní mi popsala příznaky. Fenka prý 
měla černý jazyk, krvavou pěnu u huby  a celkově ochrnula. Kon-
taktovala jsem vedení místního mysliveckého sdružení. Hospodář 
mi sdělil, že o otrávených nástrahách nic neví. Bohužel vyšetření 
fenky a její případná pitva již není možná.
Konzultovala jsem příznaky, které mi majitelka fenky popsala,  
s nezávislým veterinárním lékařem. Ještě uvedu, že fenka byla šesti 
nebo sedmiletá a byla plemene Bernský salašnický pes. O tomto 
plemeni je známo, že je krátkověké a dožívá se cca 7 let. Nejsem 
veterinář, ale pokusím se interpretovat co nejpřesněji odhad dia-
gnózy na základě popsaných příznaků, který mi pan doktor sdělil.
S největší pravděpodobností se nejednalo o otravu, ale o akut-
ní selhání jedné srdeční komory s následným plicním edémem.  
V důsledku nedostatku kyslíku, protože plíce se postupně plnily 
neokysličenou krví, přestal fungovat mozek, proto to ochrnutí.  
S největší pravděpodobností šlo tedy o přirozenou smrt. Prognóza 
u tohoto pejska by podle pana doktora byla velmi špatná a bez 
okamžitého řešení srdečního selhání a podání kyslíku neměla fen-
ka žádnou šanci.
Po tomto zjištění jsem znovu telefonovala majitelce fenky, kte-
rou ztráta psa velmi zasáhla. Poděkovala mi za mou snahu případ 
osvětlit a sdělila mi, že se jí velmi ulevilo, protože fenka zemřela 
přirozenou smrtí. Dala jsem jí kontakt na veterinárního lékaře, kte-
rého paní shodou okolností zná.
Jelikož mým zájmem je plně informovat občany a nic nezastírat, 
považuji za nutné zde napsat, že jsem nejen předsedkyní Ligy na 
ochranu zvířat ve Bzenci, ale jsem také dlouholetou členkou My-
sliveckého sdružení Doubrava ve Bzenci a tento případ mě velmi 
trápil. Tuto informaci jsem sdělila i majitelce uhynulé fenky.
Věřím, že tento případ dopadl ke spokojenosti všech dotčených 
osob. A byla bych ráda, kdyby příště všichni raději dvakrát mířili, 
než vystřelí na oblíbený terč, tj. myslivce. O jejich práci a je to, věřte 
mi, skutečně práce, se nikdo moc nezajímá, ale jen se někde něco 
stane, už se na ně ukazuje a hází se na ně vina.
Ještě doplním, že kladení otrávených návnad na hubení zvěře my-
slivosti škodící, je zakázáno zákonem. Všechny povolené způsoby 
lovu a také povinnosti majitele psa při pohybu psa v honitbě na-
jdete v Zákoně o myslivosti.
Dodržování zákonů nám všem život velmi zjednoduší.
Radka Hájková -předsedkyně, Liga na ochranu zvířat Bzenec
Ve Bzenci, dne 8.4.2014

Vybíjená

Údajná otrava psa na Bzenecku
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V pondělí 12. května se žáci 1.  – 5. tříd zúčastnili prvního ročníku 
soutěže o štafetový pohár. Krajské kolo pořádala TJ Lokomotiva 
v Břeclavi. Naše běžecké štafety proběhly cílem celkem třikrát. Zá-
vod byl rozdělen do tří kategorií – pro mladší žáky (1. – 3. třída), pro 
žáky starší (4.-5. třída) a štafeta smíšená pro obě věkové kategorie. 
Naši žáci vybojovali, a to zejména díky vynikajícímu umístění mlad-
ší štafety (1.místo), v celkovém pořadí 4. místo.

Mgr. Veronika Kantoráková

Začátkem března proběhlo v naší škole další kolo soutěže Pythagoriáda. Připomínáme, že jde o matematickou soutěž určenou pro žáky 
pátých až osmých tříd základních škol a odpovídajících ročníků víceletých gymnázií. Každé zadání obsahuje patnáct příkladů zaměřených 
hlavně na prostorovou představivost a logické uvažování. Každá úloha je hodnocena jedním bodem, za úspěšného je považován každý, 
kdo získá minimálně 9 bodů.
Nejlépe si letos vedli žáci pátých tříd, tři z nich: Adam Černý, Filip Marhefka (oba 5.B) a Tadeáš Hájek (5.A) postoupili do okresního kola, které 
se konalo počátkem května v Hodoníně. V konkurenci 48 žáků z celého okresu získal Adam Černý maximální počet bodů a tedy 1. místo, 
Filip Marhefka měl o dva a Tadeáš Hájek o tři body méně. Všem blahopřejeme!!

PhDr. I. Tranžíková

Bzenecké kadetky ve složení Lucie  Benedíková, Adéla Boráňová, 
Kateřina Bukvaldová, Anežka Kuncová, Veronika Orlická, Tereza 
Janoušková, Denisa Kozohorská a  Andrea Zgodová v  sezóně 
2013/14  obsadily ve zlínském kraji druhé místo. Podle očekávání 
byl první Zlín. Na dalších místech skončilo Valašské Meziříčí, 
Vsetín….internetová adresa www.cvf.cz, soutěže, zlínský kraj,  
ZLK- KKY.
Volejbalové sezóně předcházelo tradiční soustředění na Littneru 
a přípravné turnaje. Vzhledem ke studijním povinnostem probíhá 
trénink dvakrát týdně pod vedením Bc. Patrika Madaje. Pro příští 
rok počítáme s  přihláškou opět do zlínského kraje, ale už do 
juniorské kategorie. 
Lze si jen přát, aby počet aktivních hráček se nesnižoval, ale naopak. 
Po dlouhé době se ve Bzenci zformoval volejbalový tým, který 
navazuje na mnohaleté tradice mužského, ale i dívčího volejbalu. 
Ten několik let trénovala Jarka Tomečková.
Pro zachování tradice je každoročně otevírána volejbalová 
přípravka. V  letošním školním roce se přihlásilo a pravidelně 
trénuje  25 chlapců a děvčat pod vedením Mgr. Pavla Jakši. 
V  předcházejících letech se bohužel nepodařilo vytvořit 
dostatečný základ pro vytvoření žákovského volejbalového týmu. 
Lze si jen přát, aby současné nadšení dětí z druhých a třetích tříd 
mělo pokračování. Volejbal je krásnou hrou, ale velmi náročnou na 
koordinaci pohybů, myšlení, fyzickou výdrž a předvídavost.

Mgr. Pavel Jakša, Bc. Patrik Madaj
Foto: kadetek 2014
(na snímku bohužel chybí trenér P. Jakša a nahrávačka A. Kuncová)

Štafetový pohár

PYTHAGORIÁDA 2014

Historický volejbalový  úspěch děvčat
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Na jaře probíhal v naší mateřské škole grafomotorický kurz, jehož 
cílem bylo pomoci předškoláčkům, kteří potřebují před nástupem 
do 1. třídy více procvičovat jemnou motoriku. Každé pondělí se 
scházeli rodiče se svými dětmi pod vedením p. učitelky Lidmily 
Horákové.

V úterý 29.4.2014 se v učebně hudební výchovy bzenecké základ-
ní školy uskutečnila pěvecká soutěž „Školní slavík“. Soutěžilo se ve 
dvou kategoriích: I. kategorie: 1.-6. třída, II. kategorie: 7.-9. třída. 
V porotě zasedli Mgr. J. Jurečková, PaedDr. P. Jurečka, Ing. J. Hou-
dek a Mgr. L. Šumberová, hostem soutěže byla zástupkyně ředitele 
PhDr. I. Tranžíková. U každé zpěvačky či zpěváka porota hodnotila 
intonaci, výběr skladby, znalost textu apod. Soutěžících bylo cel-
kem 16 a zazněly zde písně české, anglické, slovenské a dokonce  
i jedna píseň ruská. Vystoupil zde i pěvecký sbor základní školy, 
v  jehož podání jsme slyšeli skladby: Falling Slowly, Lemon Tree  
a Ariadiamus. Celá akce se letos poprvé konala pod záštitou paní 
učitelky Mgr. L. Šumberové.

Výsledky:

I. Kategorie:
1. Alice Jakšová
2. Jakub Jakša
3. Klára Pavlíčková

Lucie Slabá, 9.B

Ve čtvrtek 24.4.2014 jsme se vypravili do Smajlíkova v Uherském 
Hradišti. Na výlet se děti moc těšily, už se nemohly dočkat. Kousek 
cesty autobusem, ani jsme se nenadáli, už jsme prolézačky zdo-
lávali. Bylo nám tu moc dobře, skluzavky a tobogány zdolali jsme 
hladce. Odjíždět se dětem moc nechtělo, co nám ale zbývalo.
 
Bc. Ivona Tomaštíková, ved. učitelka MŠ III

Grafomotorický kurz 
jaro 2014 – MŠ I Školní slavík 2014

Školní výlet MŠ II a MŠ III

II. Kategorie:
1. Michaela Uherková
2. Andrej Vančura
3. Eliška Čechová
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Říkáte si jaké jablůčko? Dovolte, abychom Vám představili SOUBOR LIDOVÝCH PÍSNÍ A TANCŮ JABLŮČKO. Tento soubor zpracovává folklor 
především z rodného Slovácka a dalších etnografických oblastí Moravy a Slovenska. Vedení se ujala Lucie Hacarová, Veronika Šišáková a Lu-
boš Poláček. Soubor také úzce spolupracuje se členy souborů z okolí, kteří se ujímají role lektorů a předvádí autentický styl daného tance.
V současné době má Jablůčko 20 členů, kteří mají stejný zájem, elán a nadšení pro folklor. Každou neděli v 17,00 hod. se schází na kul-
turním domě a postupně se seznamují s lidovými tanci, písněmi a 
tradicemi. Není přece nad to, si od srdce zazpívat a zatancovat. In-
spiraci pro svou tvorbu čerpá soubor z materiálu regionálních sbě-
ratelů písní a tanců. Cílem souboru nejsou jen jevištní vystoupení, 
ale také uchování lidových zvyků a obyčejů, kterými jsou například 
„stavjání mája“, „fašaňk“ či „šlahačka“. V  budoucnu by soubor rád 
pořádal zábavy u cimbálu a krojové plesy.
Nyní se členové Jablůčka připravují na svůj výstup v  Domaníně, 
kde se v rámci akce Mikroregionu Bzenecka poprvé představí.
Pokud máte stejný zápal pro folklor jako my, přijďte rozšířit naše 
řady.

Členové souboru Jablůčko

JABLŮČKO  NEPADLO  DALEKO  OD  BZENECKÉHO  STROMU

Prodám stavební pozemek 1060 m2 v k.ú.Bzenec, u pozemku je obecní komunikace  a veškeré inženýrské sítě.
Cena 1 milion Kč. RK nevolat. Tel.:777 788 484

Michaela Piňosová
tel.: 603 828 714



Protože ze strany občanů se objevily dotazy o tom, jak město Bze-
nec hospodaří se svými lesy, tak jsme ve spolupráci s paní ing. Pre-
sovou, vedoucí ekonomického odboru města a panem ing. Ostrézí, 
tajemníkem Městského úřadu Bzenec sestavili údaje o hospoda-
ření města na úseku lesního hospodářství za posledních deset let. 
Tyto údaje, zpracované do tabulek a grafů, Vám nyní předkládáme.

Protože celé vedení Města se snaží nejen o přiměřený zisk ze své-
ho nemovitého majetku (lesa), ale také o neustálé zlepšování a 
rozšiřování lesa, tak není možné hodnotit hospodaření jen podle 
porovnání příjmů a výdajů a z  toho pramenící výše zisku. Za po-
sledních deset let se nám podařilo uskutečnit několik investičních 
akcí, které významně napomohly ke zvelebení lesa jako životního 
prostředí a také lesa jako majetku města, a které byly hrazeny z roz-
počtu střediska les.
Například se jednalo o nákup traktoru Zetor, který kromě lesa 
slouží také pro očistu města, zimní údržbu a potřeby Služeb města 
Bzence. Výše investice byla 1 068 tisíc Kč a z toho získaná dotace 
činila 41%.
Další významnou akcí byla stavba mokřadu na Petránkách. Priori-
tou stavby byla úprava vodního režimu v krajině, vytvoření přízni-
vého životního prostředí pro rostliny i živočichy, ale také vznik no-
vého jednoho hektaru lesa do majetku města. Výše investice byla 
cca 2 mil. Kč, dotace na celou akci byla ve výši 95%
Jednou z priorit hospodaření je rozšiřování svého lesního majetku. 
Za posledních deset let se podařilo nakoupit lesy v hodnotě 506 
tisíc Kč, čímž se zvýšila výměra městských lesů, ale i celkové množ-
ství dříví v nich. Dále město investovalo statisíce Kč do nákupu orné 
půdy (není financované ze střediska les). V případě, že tato nakou-
pená orná půda je v horší kvalitě (zastíněná, podmáčená, písčitá) 
a je v  souladu se schváleným  územním plánem města, tak je na 
náklady střediska les zalesňována a převáděna do lesního půdního 
fondu. Dnes je v různých fázích realizace nachystáno k převodu do 
lesního půdního fondu přibližně šest hektarů bývalé orné půdy.
Mezi menší akce se řadí zalesnění různých neproduktivních ploch 
(lokality Bzinek nebo Krefty), úklid a úprava bývalých černých sklá-
dek (březový hájek za železničním přejezdem směr Strážnice nebo 
zmoly v  Růžených) a také výsadba biokoridoru u Panáčkovy pří-
kopy.
Z uvedených příkladů je zřejmé, že Město Bzenec o svůj lesní ma-
jetek příkladně pečuje, majetek rozšiřuje a jako správný hospodář 
část svého zisku znovu vrací buď přímo do lesa a nebo do okolní 
krajiny.
Tyto všechny údaje jsou pravidelně kontrolovány nadřízenými 
orgány, především Krajským úřadem Jihomoravského kraje. V ob-
dobí, zpravidla 1x za deset let, se musí vypracovat nový lesní hos-
podářský plán. Jedná se inventarizaci, vyhodnocení, měření dříví 
a plán hospodaření na dalších deset let. Z  porovnání zjištěných 
údajů lze vyvodit, jak se vlastník chová ke svému majetku a jakým 
směrem se ubírá jeho hospodaření.

* Plán na rok 2017 ještě není zpracovaný, údaje jsou orientační  
a jedná se pouze o kvalifikovaný odhad.

Ing. Ivan Černý
správce lesů města Bzenec

Hospodaření města v obecním lese

Začátek platnosti nového 
lesního hospod. plánu 1.1.1997 1.1.2007 1.1.2017 *

Výměra lesa 351,89 ha 365,14 ha 372 ha

Zásoba dříví 58 479 m3 74 499 m3 78 000 m3
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Ve středu 7. 5. 2014 proběhla v naší škole beseda s praporčicí Mar-
tinou Janíkovou, inspektorkou Obvodního oddělení Policie ČR ve 
Strážnici. Tématem její přednášky a následné besedy byla kyberši-
kana. Paní inspektorka se snažila dětem vysvětlit, že jde o závažný 
problém, který může mít dalekosáhlé důsledky. Z vlastní praxe ví, 
že se tyto praktiky rychle šíří i do českých škol a dětských kolek-
tivů vůbec. Co vlastně kyberšikana je? Obecně se tímto pojmem 
označuje užití komunikační a informační technologie, zejména 
mobilních telefonů a Internetu, k úmyslnému ublížení druhým. Ky-
bernetická šikana má stejný cíl jako klasická fyzická šikana: ublížení  
a ponížení oběti. Kybernetická šikana přitom používá jiné pro-
středky, kromě toho se od klasické šikany liší ještě dalšími rysy.
V čem je kyberšikana jiná?  Zde je výčet nejdůležitějších znaků:
ANONYMITA – agresor se méně bojí přistižení a trestu
NEOMEZENOST ÚTOKU 
- časová – 24 hodin denně, 7 dní v týdnu
- prostorová – osobní setkání není nutné, je možné šikanovat online 
PROFIL AGRESORA A OBĚTI – fyzická převaha nebo věkový rozdíl 
nehrají roli, obětí útoků nemusí být jen outsider
„OSLOVENÍ“ ŠIROKÉHO PUBLIKA  – prostřednictvím Internetu  
a mobilních telefonů se útočná informace rychle rozšíří k mnoha 
lidem. Ti ji potom mohou léta uchovávat
 
OBTÍŽNÁ KONTROLOVATELNOST – šikana těžko zjistitelná rodiči, 
učiteli, chybí obvyklé znaky šikanování, dítě nemá modřiny, zniče-
né věci apod.
NEZÁMĚRNOST – v některých případech si agresor neuvědomuje, 
že ubližuje, nepozná, že vtip už přestal být vtipem
KYBERŠIKANA VYŽADUJE MÉNĚ ÚSILÍ – útok se nemusí opako-
vat, přesto ale může způsobit
DLOUHODOBÉ TRAUMA OBĚTI – klasická šikana většinou sestává 
z jednotlivých útoků, které se sice opakují, ale dílčí útok pro oběť 

Činnost SPS JAROSLAV v roce 2014, v  němž náš sbor oslaví své 
40. výročí, byla zahájena výročním přátelským posezením v lednu 
2014 a pak už následovaly pravidelné zkoušky vždy v úterý v 19:30 
hodin v zasedací místnosti Městského úřadu. 
Stejně jako v předešlých letech, i letos jsme svým zpěvem přispěli 
v bzeneckém kostele v době velikonočních svátků. Tentokráte při 
mši na květnou neděli zazněly Pašije v úpravě Zdeňka Pololáníka.
24. 5. 2014 bude SPS JAROSLAV reprezentovat naše město v ne-
dalekém Domaníně na Noci kostelů. Věříme, že akce bude mít mi-
nimálně stejný úspěch jako v loňském roce ve Bzenci. Své umění 
předvede v  domanínském kostele i náš korepetitor Lukáš Hurtík 
svým varhanním vystoupením.
V  následujícím období nás čekají další vystoupení. Pokud se zú-
častňujete tradičních bzeneckých akcí, tak se s našim kolektivem 
určitě setkáte.

Každé kulaté výročí v životě člověka nebo kolektivu je významným 
mezníkem. 
A když se slaví 60 let, tak to už něco znamená. 
A co teprve 60 let společného manželství ?! 
Sňatek se uzavírá s cílem zůstat spolu po celý život a své pozemské 
bytí prožívat společně v  dobrých i zlých chvílích. Ale zdaleka ne 
všem párům je dovoleno oslavit diamantovou svatbu. 

vždy skončí. U kyberšikany stačí např. jedna SMS, email apod., oběť 
se k nim stále vrací, může tak i měsíce žít v traumatu. Útočné SMS, 
e-maily, fotografie apod. jsou trvalejší než jednotlivé fyzické útoky.
Věříme, že konkrétní případy kyberšikany, s nimiž paní inspektorka 
děti seznámila, jim pomohou v rozlišování toho, co je ještě legrace 
a co už cílené ubližování druhým.
Pro ty, kteří se chtějí s danou problematikou seznámit podrobněji, 
či dokonce potřebují vyhledat erudovanou pomoc, uvádíme od-
kazy na některé internetové stránky, jež se kyberšikanou zabývají:
http://www.bezpecne-online.cz/pro-rodice-a-ucitele/teen-
ageri-a-komunikace-na-internetu/co-je-to-kybersikana-a-jak-
-se-projevuje.html

http://www.policie.cz/clanek/vite-co-je-kybersikana.aspx

http://www.e-bezpeci.cz/index.php/temata/kyberikana
PhDr. Ilona Tranžíková, Ph.D., zást. ředitele ZŠ a MŠ Bzenec

Kyberšikana – problém, který se může týkat každého z nás

Je nám velkou ctí a potěšením, že zakládající členové našeho sboru 
Marie a Karel Ševčíkovi v dubnu 2014 se mohli ohlédnout za svým 
společným šedesátiletým manželstvím.
Šedesát let vzpomínek, kdy si vzájemně řekli své ano.

Jubilejní rok SPS JAROSLAV

Naši milí zpěváci, všichni členové SPS JAROSLAV vám přejí hodně 
zdraví, štěstí, energie, chuti do zpěvu a ať vás humor a chuť do ži-
vota na další společné životní cestě neopouští po další dlouhá léta.

Za SPS JAROSLAV jednatelka
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K 1. 1. 2013 došlo po sloučení policejních stanic Strážnice a Bzenec 
ke vzniku nového obvodního oddělení Policie České republiky ve 
Strážnici. V  jeho působnosti jsou města Strážnice, Bzenec, Vracov  
a obce Kněždub, Tvarožná Lhota, Radějov, Sudoměřice, Petrov, Mo-
ravský Písek, Domanín, Těmice, Žeravice, Syrovín a rekreační oblast 
Lučina. 

V uplynulém roce bylo na teritoriu výše uvedených obcí oznámeno 
263 trestných činů, kdy z toho 244 bylo šetřeno policisty OOP ČR 
Strážnice. Díky jejich práci byl v 62,3% těchto trestných činů zjištěn 
pachatel. 

V samotném Bzenci byly spáchány 4 násilné trestné činy, 21 krá-
deží a krádeží vloupáním, 7 podvodů a policisty OOP ČR Strážnice 
zjištěno 6 řidičů, kteří řídili vozidla po požití alkoholu, kdy jejich vý-
sledky přesáhly hranici 1°%. U dalších 14 řidičů byla provedenou 
kontrolou našimi policisty zjištěna výše alkoholu pod tuto hrani-
cí. Ač v  naší oblasti nedosahuje problematika toxikomanie úrov-
ně jiných okolních měst a obcí, zjistili jsme 13 případů, kdy řidiči 
vozidel tyto řídili pod vlivem omamných psychotropních látek. 
Jednalo se především o marihuanu s obsahem psychotropní látky 
delta-9-tetrahydrokanabinol, která oproti alkoholu zůstává v  těle 
několik dnů po aplikaci.

Z  celkových 1018 přestupků, které nám byly občany oznámeny, 
nebo jsme vlastní činností zjistili v uplynulém roce na území celého 
obvodu, bylo ve Bzenci 244 přestupků. Z toho 73 přestupků bylo 
v oblasti majetkových. Zde značnou část tvořily krádeže kovů ve vi-
nohradech. Svědků této protiprávní činnosti, kteří by nám pomohli  
s odhalením pachatelů mnoho nebylo, ale přesto jsme i zde byli 
v  mnoha případech úspěšní, pachatele těchto krádeží usvědčili  
 a v několika případech majitelům jejich majetek vrátili zpět. 

Z provedených policejních akcí bych chtěl upozornit na čtyři, jež 
byly zaměřené na dodržování ustanovení § 30 odst. 1 písm. a) zá-
kona č. 200/1990 Sb., o přestupcích. Při nich bylo zjištěno 12 mla-

distvých s  pozitivním výsledkem na alkohol. Největší četnost vý-
skytu těchto přestupků byla ve Strážnici na „kulturáku“.
Další policejní akce, na kterých se místní policisté podíleli, ač to 
nebylo nijak medializováno, byla zejména pátrací akce na řece Mo-
ravě, po pohřešovaných osobách v lesích na Bzenci Přívoze a Mlýn-
kách, MFF Strážnice, Festival Slunce, a různé bzenecké slavnosti.
V oblasti preventivní činnosti musím vzpomenout na zdařilé akce 
zejména se školní a předškolní mládeží, ve kterých budeme, pokud 
bude zájem i na druhé straně, pokračovat i v letošním roce.

Závěrem bych chtěl upozornit, že obavy, které vznikly v souvislosti 
se změnou dislokace obvodního oddělení byly liché. Pro občana se 
nic nezměnilo, jelikož téměř všechna oznámení jsou v dnešní době 
telefonická, takže oznamovatel neví, odkud hlídka přijíždí. Za celý 
rok  nastal případ, kdy by vzdálenost 10km měla nějaký negativní 
vliv. 
Územně odpovědní policisté byli pro jednotlivé obce zachováni  
a jejich výkon služby je směřován do „jejich“ obcí. S navýšením po-
čtu policistů dochází ke snadnějšímu operativnímu navýšení počtů 
dle situace což zase mohu dokladovat na různých bezpečnostních 
akcích a opatření.
Ze sdělení občanů Bzence, které jsem zaznamenal, došlo paradox-
ně po přesunu policistů ze Bzence do Strážnice k navýšení jejich 
výskytu v ulicích města Bzence.
 Také došlo ke zlepšení technického vybavení a to jak služebních 
dopravních prostředků (původně ve Bzenci 1, nyní 3 vozidla) tak 
i počítačového vybavení i zlepšení prostředí jak pro policisty i ob-
čany, kteří nás na služebně ve Strážnici navštíví. Všechny kroky, 
které byly od počátku roku 2013, jsou a budou učiněny směřují ke 
zkvalitnění práce a spokojenosti zejména občanů ve všech obcích 
obvodního oddělení bez rozdílu.
Spolupráce, výměna informací a požadavků mezi městem Bzenec 
a OOP ČR Strážnice je zejména díky panu starostovi velmi dobrá  
a doufám, že i do budoucna se na tomto nic nezmění

npor. Ing. Bc. Miroslav Šimek, vedoucí oddělení

Zpráva o činnosti OOP ČR Strážnice za rok 2013

Ve dnech 13.5. - 15.5.2014 se v naší mateřské škole konaly  v jednotlivých třídách  besídky  ke 
Svátku matek. Této události předcházely velké přípravy. Děti a paní učitelky připravovaly pro-
gramy na vystoupení, vyráběly pro maminky keramická srdíčka, barvily si na vystoupení trič-
ka a pekly perníčky na pohoštění. V den besídky se třídy zaplnily nejen maminkami, ale přišli  
i tatínci, prarodiče, sourozenci a další hosté. Děti pro ně zpívaly, tancovaly, zahrály pohádky  
a přednášely básničky. Nakonec svým maminkám ke svátku pěkně popřály. Všichni jsme spo-
lečně prožili  příjemné odpoledne plné radosti i dojetí.

Marie Pekárková, zást. ředitele pro MŠ

Besídka ke Svátku matek 
- Mateřská škola I



16

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea :

80 let
Jarmila Hlaváčková
Jarmila Jakšová
Miroslav Máčala

85 let
Marie Obdržálková

90 let
Libuše Holková
Františka Jurečková
Marie Kučerová
Antonín Šlahůnek

91 let
František Holek

94 let
Věra Ženatová

Narodili se tito malí bzenečtí občánkové:

Jonáš Kuryviál
Jan Smetka
Diana Slováčková
Kryštof Študent
Sarah Večeřová

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

Petrou Nejezchlebovou – 33 let
Lubomírem Kubáskem – 65 let
Antonií Ventrčovou – 85 let

ZPRÁVA O ČINNOSTI ZO ČSV BZENEC
Vážení spoluobčané,
dovolte, abych Vás informoval o stavu a činnosti ZO ČSV Bzenec.
Naše organizace má ke dni 1. 1. 2014 45 členů. Nejmladšímu členo-
vi je 21 a nejstaršímu je 87 let. V loňském roce jsme vyprodukovali 
4343 kg medu, 208 kg vosku a vychovali 122 matek.
Je to pokles oproti minulému roku, který byl způsoben hlavně 
špatným počasím na jaře.
Dále stále bojujeme s varroázou (roztoči), která se musí neustále 
sledovat a včely se musí léčit, mor naštěstí v naší základní organi-
zaci nemáme. 
Pro členy jsme zakoupili vařák na vosk, který nám pomáhá při tave-
ní vosku. Výměna včelího díla je nedílnou součástí zdraví a hygieny 
včel.
Tím bych chtěl poděkovat městu Bzence a okolním obcím za pod-
poru včelařství v našem okolí.

Milan Cileček
jednatel ZO ČSV Bzenec

Dne 6.5. se na Kulturním domě ve Bzenci uskutečnilo vystoupení 
žáků základní školy ke Dni matek. Před pátou hodinou se před KD 
scházelo plno krojovaných a dětí v mažoretkových kostýmech. 
Vystoupení zahájil Marijánek I  (2.-5.třída) s  programem „Co sme 
všecko urobili“. V této skupině bylo asi čtyřicet dětí. Dále nastou-
pil Marijánek II (6.třída). Tato dvě vystoupení byla nacvičena pod 
vedením paní učitelky J. Jurečkové. Následoval program Marijánku 
III (9.třída), ve kterém jsme si nacvičili, pod vedením paní M. Škodí-
kové, závěrečné vystoupení pro paní učitelku Jurečkovou jako po-
děkování.  Nakonec vystoupily Mažoretky I a II pod vedením Mgr. 
Jurečkové a PaedDr. Kosířové. Doufáme, že se všem  vystoupení  
líbilo a děkujeme paním učitelkám .
Sabina Fraňová a Lucie Slabá,  9.B

Zpráva o činnosti evidence obyvatel 
a matriky za rok 2013
Evidence obyvatel:
Počáteční stav k 1.1.  4267
Narozené děti  7
Úmrtí 39
Přihlášení k trvalému pobytu 97
Odhlášení z trvalého pobytu 89

Matrika:
V roce 2013 bylo uzavřeno 22 sňatků, z toho 4 obřady proběhly  
v obřadní síni, 8 v kostele, 2  na zámku, 4 v  zámeckém parku,  
1 ve vinici a 3 na Bowlingu Excalibur.

Mgr. Jaroslava Hrušková - matrikářka

Svátek matek
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Bzenecké krojované vinobraní 2014
Pátek 19.9. 2014

Bzenecký zámek: vernisáž výstavy Bzenecký výtvarný podzim
Náměstí Svobody: střelba z historických děl
 Bzenecké karaoke
 Memento mori – historický šerm
 Lubomír Ligas a Kamil Lauš
 Tempus – renesanční hudba v rockovém hávu
 Fair Play

Velké stany, víchy s  burčákem, stánky s  vínem, jarmark, zábavné 
atrakce

Sobota 20.9. 2014

Bzenecký zámek: výstava Bzenecký výtvarný podzim
 představení loutkového divadla Srdíčko z Jičína 
Kulturní dům: výstava panenek
Náměstí Svobody: mažoretky ze Bzence a Kyjova
 vystoupení ZUŠ Bzenec
 vystoupení dechového orchestru
 slavnostní krojovaný průvod
Vystoupení přivítání kněžny
na pódiu: Marijánek
 Bzenecké drmolice a CM Fryška
 Vnorovjané
 Vonica Krumvíř
 Lipovjan Lipov
 Jablůčko Bzenec

Velké stany, víchy s  burčákem, stánky s  vínem, jarmark, zábavné 
atrakce.
Po skončení vystoupení folklorních souborů promenádní koncert 
dechového orchestru na pódiu.
Ve večerních hodinách hrají cimbálové muziky k tanci a poslechu 
ve stanech.

Neděle 21.9. 2014

Bzenecký zámek: výstava Bzenecký výtvarný podzim
 Představení loutkového divadla Srdíčko 
 z Jičína a Kašpárek Bzenec

Další doplňující akce budou uvedeny na plakátech.

Město Bzenec vyhlašuje soutěž s názvem Bzenecké karaoke.
Přihlásit se mohou všichni od 5 do 100 let u pana Nejezchleby (kul-
turní dům) na tel. 603 502 060, e-mail : panyt@seznam.cz.

Soutěžit se bude ve dvou kategoriích. 
1. kategorie do 15 let, 2. kategorie od 15 let.

Každý soutěžící si sežene hudební podklad (pokud by s  tím měl 
někdo problém, můžeme se sháněním pomoci).
Potom si telefonem nebo e-mailem domluví schůzku, na které 
bude jeho výkon zaznamenán. Z nahrávek porota vybere 10 soutě-
žících ( po 5 z každé kategorie). Ti pak zazpívají v pátek 19.9. 2014 
na pódiu při Bzeneckém vinobraní. 
Uzávěrka soutěže je 31. července 2014.

Bzenecká Mariánská pouť
Program neděle 17. srpna 2014

  8:00 hod. ranní mše sv.
 zpívané litanie 
  9:00 hod. řazení procesí u zámku
  9:15 hod. průvod se sochami přes náměstí ke kostelu
10:00 hod. zpěv scholy
10:30 hod. slavnostní mše sv.

Poděkování
Obrovské poděkování panu starostovi, paní Čmelíkové a všem 
lidem s dobrým srdcem. Ptáte se proč? Pan starosta navštívil 
po vánocích náš dětský domov a slíbil dětem pomoc. Paní 
Čmelíková se s panem starostou sešla a uspořádala materiál-
ní sbírku. Všichni lidé s dobrým srdcem přispěli do této sbírky 
svými dary. Moc a moc všem děkujeme. Všichni už dobře víme, 
že ve Bzenci starosta drží slovo a žijí zde skvělí lidé.
Moc si vás vážíme.

Za všechny malé i velké děkuje ředitelka dětského domova 
Uherský Ostroh Jana Frühaufová

MĚSTSKÁ  KNIHOVNA
Městská knihovna oznamuje svým čtenářům, že půjčovní doba  
o prázdninách bude následující :

PO 8 – 12 14 – 17 
ČT 8 – 12 14 – 18 

Z důvodu řádné dovolené bude knihovna uzavřena od 28. 7.  
do 8. 8. 2014.

Jitka Navrátilová
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Komerční sdělení
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 Dne 13.4. 2014 uspořádalo SRPŠ při ZŠ Bzenec v  prostorách 
Kulturního domu akci s názvem „VÍTÁNÍ JARA“ - tradiční prodejní 
výstavu ručních prací a řemesel a velikonoční dílničky pro děti. Na 
návštěvníky tentokrát čekalo několik novinek. První byla veliko-
noční kavárnička v hlavním sále KD, kde bylo možné se občerstvit 
výbornou kávou i zákusky a zároveň sledovat program na pódiu. 
Potěšilo nás, že vystoupení tentokrát doprovázela takřka celou vý-
stavu – bylo možné shlédnout děti z mateřských škol ve Bzenci, 
soubor Marijánek, soubor Jařinka z Těmic a žáky ZUŠ Bzenec. A po-
kud někdo neměl chuť na sladkosti z naší cukrárny, mohl si dopřát 
uzenářské občerstvení  od firmy MASPRO Hodonín ve stánku před 
KD. Touto cestou děkujeme všem, kteří pomáhali při realizaci této 
akce ( a manželům Lukeštíkovým a paní B. Popelkové za jejich tra-
diční sponzorský dar – perníčky – zvlášť ). 
 Největší novinkou ale bylo propojení tradiční výstavy s  akcí 
nazvanou „DĚTI POMÁHAJÍ DĚTEM“. Žáci ze ZŠ ve Bzenci dlouhou 
dobu před výstavou šili originální panenky a vyráběli výrobky s ve-
likonoční tématikou. Pomáhaly paní učitelky i rodiče, babičky…  
a vznikly originální kousky, které není možné koupit v žádném ob-
chodě. Panenky dostaly od svých tvůrců i jména a některé i údaj, 
od koho pochází. Prodejem těchto výrobků se podařilo získat pro-
středky, kterými děti podpoří zdravotnická zařízení pečující o děti 

v  našem regionu a to takto: 7000,- Kč obdrží Dětské oddělení 
Nemocnice Kyjov ( za tuto částku budou po dohodě s pracovi-
štěm pořízeny polštáře a polštářky do postýlek pro malé paci-
enty ) a 7000,- obdrží Onkologické oddělení FDN v Brně ( pro 
toto pracoviště jsme po dohodě s vrchní sestrou zakoupili mi-
krovlnné trouby a varné konvice na pokoje a dále omalován-
ky, pastelky, hry a množství drobných sladkostí – slouží jako 
odměna pro malé pacienty po vyšetření apod.). Návštěvníci 
výstavy také mohli přinést dětská pyžamka, prostěradla a povle-
čení, která předáme v brněnské nemocnici -  vybraly se jich 3 velké 
krabice a na dětské onkologii je jich potřeba opravdu hodně, děti 
je někdy nutné převlékat i několikrát denně… Doufáme, že akce 
zanechá dobrý pocit ve všech, kteří se jí zúčastnili – ať už jako or-
ganizátoři, tvůrci panenek a jiných výrobků,  kupující nebo dárci… 
Za každou ušitou a prodanou panenkou si totiž můžete představit 
třeba konkrétní polštářek, díky kterému se bude malému pacien-
tovi lépe usínat v  nemocniční postýlce v  kyjovské nemocnici…  
Děkujeme za Vaši pomoc a podporu !
 
Za výbor SRPŠ při ZŠ Bzenec
Mgr. A. Korvasová


